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P R O T O K Ó Ł Nr IV/2015 

z obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 25 lutego 2015 roku  

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
30

. 

 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk. 

 

W obradach uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100 % ustawowego składu Rady. 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Dyrektor Biblioteki – Renata Gajlewicz 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury – Maura Jochymczak 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Joanna Tekiela 

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym – Krzysztof Adryjański 

Prezes Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. – Jacek Chudy 

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacje Katarzyny Boryckiej. 

6. Interpelacje Tomasza Czecha. 

7. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej,  

Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

8. Opinie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy  

i Integracji Europejskiej.. 

9. Opinia Komisji Rewizyjnej. 

10. Uchwała Nr 19/IV/2015w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 

o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

11. Uchwała Nr 20/IV/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2015 rok. 

12. Uchwała Nr 21/IV/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2015 r. 

Uchwała Nr 22/IV/2015 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Blachownia do 

współpracy w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Północnego Województwa 

Śląskiego i zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Częstochowa, a pozostałymi powiatami 

i gminami wchodzącymi w skład Subregionu Północnego Województwa Śląskiego. 

13. Uchwała Nr 23/IV/2015 w sprawie przyjęcia od Skarbu Państwa – Generalnego Dyrektora Dróg 

Krajowych i Autostrad zadania pn. „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi 

w ciągu dróg krajowych w granicach administracyjnych Gminy Blachownia. 

14. Uchwała Nr 24/IV/2015 w sprawie przyjęcia od Województwa Śląskiego zadania pn. „Zarządzanie 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia. 
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15. Uchwała Nr 25/IV/2015 w sprawie przyjęcia od Powiatu Częstochowskiego zadania zarządzania 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia. 

16. Uchwała Nr 26/IV/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „Zielony Wierzchołek Śląska”. 

17. Uchwała Nr 27/IV/2015 w sprawie określenia zasad sprzedaży oraz warunków udzielania bonifikat 

i wysokości stawek procentowych od cen sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz głównych najemców, 

w budynkach wielomieszkaniowych stanowiących własność Gminy Blachownia. 

18. Uchwała Nr 28/IV/2015 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

19. Uchwała Nr 29/IV/2015 w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego 

do przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla 

których Gmina Blachowni jest organem prowadzącym oraz określenia dokumentów niezbędnych 

do potwierdzenia tych kryteriów. 

20. Uchwała Nr 30/IV/2015 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej 

w Blachowni. 

21. Uchwała Nr 31/IV/2015 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015. 

22. Uchwała Nr 32/IV/2015 w sprawie poboru w drodze inkasa należności z tytułu podatku rolnego, 

podatku leśnego oraz podatków i opat lokalnych, określenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

23. Uchwała Nr 33/IV/2015 w sprawie korekty Uchwały nr 122/XXI/2012 Rady Miejskiej w Blachowni                            

z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki przez Gminę Blachownia. 

24. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr III. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 

zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Blachownia do współpracy 

w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Północnego Województwa Śląskiego 

i zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Częstochowa, a pozostałymi powiatami i gminami 

wchodzącymi w skład Subregionu Północnego Województwa Śląskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Skarbu Państwa – Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych 

i Autostrad zadania pn. „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 

krajowych w granicach administracyjnych Gminy Blachownia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Województwa Śląskiego zadania pn. „Zarządzanie 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Częstochowskiego zadania zarządzania 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania „Zielony Wierzchołek Śląska”. 
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16. Podjęcie uchwały sprawie określenia zasad sprzedaży oraz warunków udzielania bonifikat i wysokości 

stawek procentowych od cen sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz głównych najemców, 

w budynkach wielomieszkaniowych stanowiących własność Gminy Blachownia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla 

których Gmina Blachowni jest organem prowadzącym oraz określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa należności z tytułu podatku rolnego, podatku 

leśnego oraz podatków i opat lokalnych, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za 

inkaso. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie korekty Uchwały nr 122/XXI/2012 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 

30 maja 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki przez Gminę Blachownia. 

23. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

24. Wolne wnioski. 

25. Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady IV Sesji przywitała radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad sesji 

Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz podejmowanie 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk wnioskowała o rozszerzenie w porządku obrad o punkt 

20a: 

„Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni.” 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni Tomasz Rećko wnioskował o wyłączenie 

z porządku obrad punktu 17 „Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży 

w trybie bezprzetargowym na powiększenie nieruchomości bezpośrednio przylegającej.”, ponieważ na 

posiedzeniu Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa radni nie mieli wszystkich informacji w tym temacie. 

Wniosek został przyjęty większości głosów w stosunku – 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Radny Rady Miejskiej w Blachowni Cezary Osiński wnioskował o wyłączenie z porządku obrad punktu 

23 „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2015.”, ponieważ projekt uchwały 

dotyczy przeniesienia środków na Halę Sportową. Radni chcą tą kwestię dokładnie omówić i wyjaśnić na 

posiedzeniu Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Wniosek został przyjęty większości głosów w stosunku – 12 głosów „za”, 3 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk prosiła o przegłosowanie porządku obrad 

z poprawkami. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15 radnych. 
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Ad pkt. 3. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji 

w dniu 23 lutego 2015 roku Radnej Beaty Matuszewskiej z powodu ważnych spraw osobistych. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie 15 głosów „za”.  

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z poprzedniej sesji Nr III/2014 z dnia 30 grudnia 2014 został przyjęty jednogłośnie 15 głosów 

„za’. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radna Małgorzata Bernat (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Radny Paweł Pyda (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Radny Tomasz Czech (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich i Zarzadzania Kryzysowego Marek Dądela przedstawił 

informację o pracy referatu w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Nieruchomości i Ochrony Środowiska Wiesław 

Włodawiec przedstawił informację o pracy referatu w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Inspektor w Referacie Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Loręcki przedstawił informację 

o pracy referatu w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym Krzysztof Adryjański przedstawił informację o pracy 

ZMK (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że w dniach od 6 lutego do 16 lutego br. 

przeprowadzono 6 zebrań wiejskich dotyczących wyborów sołtysa i rad sołeckich. Wszystkie zebrania 

odbyły się w drugim terminie ze względu na niską frekwencję. W zebraniach wzięło udział                               

72 mieszkańców, co stanowi 9,8 % uprawnionych.  

Przedstawiła nowo wybranych Sołtysów.  

Złożyła podziękowania za pracę na rzecz Sołectw ustępującym Sołtysom P. Tomaszowi Szczygieł, 

P. Bożenie Serwiak, P. Andrzejowi Pilarzowi. 

 

Ponadto poinformowała, że: 

1. W dniu 10 lutego br. odbyło się spotkanie we współpracy z Jurajskim Ośrodkiem Wsparcia 

Ekonomii Społecznej na temat „Aktywne organizacje pozarządowe i grupy nieformalne, jako ważny 

partner we współpracy z samorządem na rzecz realizacji polityki rozwoju Gminy Blachownia”, które 

miało na celu poinformowanie organizacji pozarządowych o możliwości pozyskiwania środków 

zewnętrznych. Pierwsze spotkanie zaowocowało chęcią współpracy, która będzie się rozwijała.  

2. W dniu 27 lutego br. organizowane są warsztaty dla organizacji pozarządowych w celu udzielenia 

pomocy przy wypełnianiu wniosków na realizację zadań publicznych. 

3. W dniu 23 lutego br. Wojewoda Śląski wręczył promesę dla Gminy Blachownia w wysokości 

450 000 zł na remont ul. Nowiny w Cisiu. 
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Ad pkt. 7 

Radny Henryk Kania prosił o wyegzekwowanie od Górnośląskiej Spółki Gazowniczej przywrócenia 

do stanu pierwotnego terenów zajętych pod budowę gazociągu, ponieważ rogatki przy ul. Grabowej 

i Jodłowej zostały bardzo zniszczone. Ulice zostały zabrudzone ziemią, której jest bardzo dużo i obecnie 

stanowi zagrożenie dla kanalizacji deszczowej. Prosił również o podsianie trawą zniszczonych trawników.  

 

Radny Tomasz Czech złożył interpelacje w sprawie: 

1. Wideorejestracji sesji Rady Miejskiej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

2. Rozpoczęcia prac zmierzających do odwodnienia ul. Miodowej (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

Radny Tomasz Czech złożył wniosek: 

„Działając w oparciu o § 45 w powiazaniu z § 46 i 47 oraz § 52 Statutu Gminy Blachownia wnioskuję 

o przeprowadzenie kontroli problemowej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Blachowni. 

Zakresem kontroli należy objąć: 

1. Zasadności zatrudnienia i opłacenia 4 podmiotów udzielających świadczeń w zakresie obsługi 

prawnej Gminy Blachownia w latach 2010 – 2014. 

2. Zasady i potrzeby nawiązania stosunku pracy z 4 pracownikami Urzędu Gminy Blachownia 

w okresie między 16 listopada, a 1 grudnia 2014 roku. 

3. Rzetelności prowadzonych zapisów w dokumentach księgowych wskazanych przez Burmistrza 

Blachowni w wypowiedzi na Sesji Rady Miejskiej w dniu 30.12.2014 r. w oparciu, o które 

wypłacono wynagrodzenia. 

Termin rozpoczęcia kontroli – marzec 2015 r.” 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie załatania ubytków w jezdniach: ulicy Sportowej 

i ulicy Kubowicza.  

Prosił również o zorganizowania spotkania z handlowcami w sprawie „Ryneczku” oraz spotkania 

w sprawie ogrzewania z firmą gazowniczą i ciepłowniczą. 

Radny Marek Kułakowski złożył wniosek o wprowadzenie do planu pracy Komisji Rewizyjnej: 

„Oceny wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Blachownia na lata 

2012 – 2016. Ocenę realizacji uchwały z dnia 28 grudnia 2011 roku.” 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni Edyta Mandryk poinformowała, że głosowanie nad 

złożonymi wnioskami formalnymi odbędzie się w punkcie dotyczącym przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Radna Katarzyna Borycka złożyła interpelację w sprawie: 

1. Sprzątania zanieczyszczeń po psach na terenie Gminy (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

2. Przeglądu drzewostanu na terenie Blachowni (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. Renowacji zieleni na skwerze przy ul. Kubowicza i Bankowej oraz wyegzekwowania 

naprawy szkód powstałych w wyniku robót związanych z budową rurociągu ciepłowniczego 

i gazowego (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

4. Remontu zniszczonych chodników na terenie miasta (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

5. Sprzątania śmietników przez firmę wywożącą śmieci (interpelacja w załączeniu do 

protokołu). 

6. Powołania Młodzieżowej Rady Miasta (interpelacja w załączeniu do protokołu). 
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Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie: 

1. Załatania dziur i położenia nakładki asfaltowej na ul. Marynarskiej w Łojkach 

i Wyrazowie. 

2. Zamontowania trzech lamp oświetleniowych przy ul. Piastów. Zapytał, kiedy inwestycja 

zostanie zrealizowana? 

3. Wyrównania pobocza przy ul. Długiej w Łojkach na odcinku od ul. Ogrodowej do 

Cmentarnej oraz naprawy zapadniętego chodnika. Prosił o wystosowanie w tej sprawie 

pisma do Starostwa Powiatowego w Częstochowie o dokonanie naprawy. 

 

Radny Cezary Osiński złożył interpelację w sprawie opracowania programu niskiej emisji gazu dla 

Gminy Blachownia. Mieszkańcy będą mogli się starać o dofinansowanie przyłączy gazowych w 65 %. 

Koszt budowy kotłowni gazowej wynosi około 14 tyś. zł. Po opracowaniu programu również wspólnoty 

mieszkaniowe będą mogły skorzystać z dofinansowania z programu KAWKA.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk prosiła o nagłośnienie podczas  obrad sesji.  

 

Ad pkt. 8 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie określenia 

trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 

lokalnej. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 19/IV/2015 w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 

o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej została podjęta jednogłośnie 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 9 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 20/IV/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 

rok została podjęta jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 10  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz przedstawił pozytywną opinię Komisji przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 21/IV/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2015 rok została podjęta jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 11  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie Gminy Blachownia do współpracy w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych 
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Subregionu Północnego Województwa Śląskiego i zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem 

Częstochowa a pozostałymi powiatami i gminami wchodzącymi w skład Subregionu Północnego 

Województwa Śląskiego. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 22/IV/2015 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Blachownia do współpracy 

w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Północnego Województwa Śląskiego 

i zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Częstochowa a pozostałymi powiatami i gminami 

wchodzącymi w skład Subregionu Północnego Województwa Śląskiego została podjęta jednogłośnie                  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 12  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie przyjęcia od Skarbu 

Państwa – Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad zadania pn. „Zarządzanie przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg krajowych w granicach administracyjnych Gminy 

Blachownia 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński zapytał czy Gmina będzie ponosić koszty przejęcia przystanków? 

Inspektor Grzegorz Loręcki wyjaśnił, że do obowiązków Gminy będzie dbanie o rozkłady jazdy 

autobusów, o wiaty przystankowe i opróżnianie koszy. Teren jest w dyspozycji zarządcy drogi, który 

odpowiada za odśnieżanie i ubezpieczenie od nieszczęśliwych wypadków. 

 

Uchwała Nr 23/IV/2015 w sprawie przyjęcia od Skarbu Państwa – Generalnego Dyrektora Dróg 

Krajowych i Autostrad zadania pn. „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi 

w ciągu dróg krajowych w granicach administracyjnych Gminy Blachownia została podjęta większością 

głosów w stosunku 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie przyjęcia 

od Województwa Śląskiego zadania pn. „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi 

w ciągu dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 24/IV/2015 w sprawie przyjęcia od Województwa Śląskiego zadania pn. „Zarządzanie 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia została podjęta większością głosów w stosunku 14 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 14 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie zadania zarządzania 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  
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Uchwała Nr 25/IV/2015 w sprawie przyjęcia od Powiatu Częstochowskiego zadania zarządzania 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Blachownia została podjęta większością głosów w stosunku 14 głosów „za”,                  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 15 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie zmiany uchwały                

Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy 

Blachownia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Zielony Wierzchołek Śląska”. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 26/IV/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „Zielony Wierzchołek Śląska” została podjęta jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 16 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie określenia zasad 

sprzedaży oraz warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych od cen sprzedaży lokali 

mieszkalnych na rzecz głównych najemców, w budynkach wielomieszkaniowych stanowiących własność 

Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Jacek Rogut zapytał, czym jest podyktowana 80 % bonifikata przy sprzedaży mieszkań ?  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Nieruchomości i Ochrony Środowiska Wiesław 

Włodawiec wyjaśnił, że wyższa bonifikata zachęci do wykupu mieszkań. Dotychczasowa niższa 

bonifikata spowodowała zmniejszenie zainteresowania wykupem. Z dniem 31 grudnia 2015 roku zamyka 

się termin wykupu przy wyższej bonifikacie po tym terminie wracamy do uchwały, która mówi o 65 % 

bonifikacie.  

 

Uchwała Nr 27/IV/2015 w sprawie określenia zasad sprzedaży oraz warunków udzielania bonifikat 

i wysokości stawek procentowych od cen sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz głównych najemców, 

w budynkach wielomieszkaniowych stanowiących własność Gminy Blachownia została podjęta 

większością głosów w stosunku 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 17 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 28/IV/2015 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

została podjęta większością głosów w stosunku 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje 

się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  
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Ad pkt. 18 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie określenia 

kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których Gmina Blachowni jest organem 

prowadzącym oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 29/IV/2015 w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których 

Gmina Blachowni jest organem prowadzącym oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

tych kryteriów została podjęta jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 19 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk poinformowała, że do składu doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni zgłosili chęć udziału radni: 

1. Pani Katarzyna Borycka (Radna wyraziła zgodę na kandydowanie do doraźnej Komisji 

Statutowej). 

2. Pan Tomasz Rećko (Radny wyraził zgodę na kandydowanie do doraźnej Komisji Statutowej). 

3. Pan Paweł Hreczański (Radny wyraził zgodę na kandydowanie do doraźnej Komisji 

Statutowej). 

4. Pan Cezary Osiński (Radny wyraził zgodę na kandydowanie do doraźnej Komisji Statutowej). 

5. Pani Edyta Mandryk (Radna wyraziła zgodę na kandydowanie do doraźnej Komisji 

Statutowej). 

 

Przedstawiony skład Komisji Statutowej został przyjęty jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Kandydatem na Przewodniczącego Komisji Statutowej został Radny Cezary Osiński.  

 

Przewodniczącym Komisji Statutowej został Radny Cezary Osiński jednogłośnie 15 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”. 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie powołania doraźnej 

Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Cezary Osiński przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 30/IV/2015 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Blachowni 

została podjęta jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 
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Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 20 

Radny Marek Kułakowski wycofał swój wniosek złożony w punkcie interpelacje dotyczący „Oceny 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Blachownia na lata 2012 – 

2016. Ocenę realizacji uchwały z dnia 28 grudnia 2011 roku.” 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Cezary Osiński przedstawił plan pracy Komisji na rok 2015. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 31/IV/2015 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015 została podjęta 

jednogłośnie 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk zaproponowała przegłosowanie wniosku Radnego 

Tomasza Czecha złożonego w punkcie interpelacje i wnioski: 

„Działając w oparciu o § 45 w powiazaniu z § 46 i 47 oraz § 52 Statutu Gminy Blachownia wnioskuję 

o przeprowadzenie kontroli problemowej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Blachowni. 

Zakresem kontroli należy objąć: 

1. Zasadności zatrudnienia i opłacenia 4 podmiotów udzielających świadczeń w zakresie obsługi 

prawnej Gminy Blachownia w latach 2010 – 2014. 

2. Zasady i potrzeby nawiązania stosunku pracy z 4 pracownikami Urzędu Gminy Blachownia 

w okresie między 16 listopada, a 1 grudnia 2014 roku. 

3. Rzetelności prowadzonych zapisów w dokumentach księgowych wskazanych przez Burmistrza 

Blachowni w wypowiedzi na Sesji Rady Miejskiej w dniu 30.12.2014 r. w oparciu, o które 

wypłacono wynagrodzenia. 

Termin rozpoczęcia kontroli – marzec 2015 r.” 

W dyskusji nad złożonym wnioskiem udział wzięli: 

Radny Henryk Kania stwierdził, że nawiązanie i rozwiązanie stosunku pracy należy do kompetencji 

Burmistrza, który zatrudnia i przenosi pracownika. Nie musi pytać o zgodę i informować Rady.  

Uważa również, że zlecanie przez Burmistrza wykonania dodatkowych opinii prawnych w konkretnych 

sprawach jest zgodne z prawem i takie prawo ma Burmistrz.  

Zapytał, czy Komisja Rewizyjna ma prawo badania spraw, które są w kompetencji Burmistrza ?   

Uważa, że tymi sprawami może zajmować się Regionalna Izba Obrachunkowa i Nadzór Prawny 

Wojewody.  

Zapytał czy do wniosku została wydana opinia prawna, ponieważ jako Radny chciałby ją  poznać. 

 

Radny Tomasz Czech wyjaśnił, że nie ma wymogu, aby wniosek formalny miał opinię prawną. Zgodnie 

ze statutem Gminy § 50: 

Komisja kontroluje działalność burmistrza, jednostek organizacyjnych gminy oraz jednostek 

pomocniczych gminy pod względem: 

- legalności, 

- gospodarności, 

- rzetelności, 

- celowości, 

oraz zgodności dokumentacji ze stanem faktycznym. 

Uważa, że Komisja Rewizyjna powinna rozpoznać problem i ewentualnie złożyć stosowne wnioski do 

RIO, do Prokuratury, do innych instytucji.   
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk poddała pod głosowanie wniosek Radnego Tomasza 

Czecha, który został przyjęty większością głosów w stosunku: 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 4 głosy 

wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad. pkt. 21 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie poboru w drodze 

inkasa należności z tytułu podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatków i opat lokalnych, określenia 

inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska zaproponowała zmiany do projektu uchwały: 

1. W § 1 pkt 1 dodać „inkasenta Andrzeja Grzelińskiego”. 

2. W § 2 dodać „oraz opłaty za użytkowanie wieczyste nieruchomości”. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały po 

wprowadzonych zmianach.  

 

Uchwała Nr 32/IV/2015 w sprawie poboru w drodze inkasa należności z tytułu podatku rolnego, podatku 

leśnego oraz podatków i opat lokalnych, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia 

za inkaso została podjęta jednogłośnie 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad. pkt. 22 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska                 

i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie korekty Uchwały                

Nr 122/XXI/2012 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

przez Gminę Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 33/IV/2015 w sprawie korekty Uchwały nr 122/XXI/2012 Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki przez Gminę Blachownia została podjęta 

jednogłośnie 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad. pkt. 23 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski 

radnych: 

 

Radnemu Henrykowi Kani w sprawie wyegzekwowanie od Górnośląskiej Spółki Gazowniczej 

przywrócenia do stanu pierwotnego terenów zajętych pod budowę gazociągu Inspektor Grzegorz Loręcki 

wyjaśnił, że teren zostanie przywrócony do stanu pierwotnego. Obecnie roboty nie zostały odebrane.  

 

Radnemu Tomaszowi Czech w sprawie: 

1. Wideorejestracji sesji Rady Miejskiej odpowiedziała, że popiera wniosek Radnego. Jednak w celu 

realizacji wniosku konieczne są środki w budżecie. 

2. Rozpoczęcia prac zmierzających do odwodnienia ul. Miodowej poinformowała, że koszt odwodnienia 

wynosi około 70 tyś. zł. Obecnie nie ma możliwości wykonania odwodnienia. Prace prowadzone będą 

przez ogródki działkowe, a właściciele ogródków nie wyrażają zgody na prace w sezonie.  

Radnemu Markowi Kułakowskiemu i Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie ubytków w jezdniach 

odpowiedziała, że po okresie zimowym drogi będą remontowane.    
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Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie zorganizowania spotkania z handlowcami dotyczącego 

„Ryneczku” poinformowała, że w najbliższym czasie zostanie zorganizowane spotkanie.  

 

Radnej Katarzynie Boryckiej w sprawie: 

1. Sprzątania zanieczyszczeń po psach na terenie Gminy odpowiedziała, że zostanie przeprowadzona 

akcja informacyjna na stronie internetowej Urzędu i w „Wiadomościach z Ratusza” . Zostanie 

również przeprowadzone rozpoznanie cenowe dotyczące zainstalowania koszy i torebek na psie 

zanieczyszczenia. 

2. Przeglądu drzewostanu na terenie Blachowni zostanie przeprowadzony podczas corocznej pielęgnacji 

drzew. Nasadzenia będą wykonywane w ramach posiadanych środków. Złamane gałęzie będą na 

bieżąco usuwane.  

3. Powołania Młodzieżowej Rady Miasta poinformowała, że popiera wniosek Radnej, jest otwarta na 

propozycje. Prosiła o kontakt ze środowiskiem zainteresowanym powołaniem Młodzieżowej Rady. 

 

Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie zamontowania trzech lamp oświetleniowych przy ul. Piastów 

odpowiedziała, że w miarę posiadanych środków lampy zostaną zainstalowane. 

 

Przewodniczącej Rady Edycie Mandryk w sprawie nagłośnienia obrad sesji odpowiedziała, że wniosek 

będzie zrealizowany łącznie z wnioskiem Radnego Tomasza Czecha w sprawie wideorejestracji sesji. 

 

Radnemu Cezaremu Osińskiemu w sprawie opracowania programu niskiej emisji gazu dla Gminy 

Blachownia odpowiedziała, że w budżecie na ten cel są przeznaczone środki i program zostanie 

opracowany. 

 

Ad pkt. 24 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska poinformowała, że projekty uchwał dotyczące zmian w budżecie są 

przygotowywane w momencie, kiedy wpływają informacje do budżetu. 

Radny Cezary Osiński prosił o wcześniejsze przygotowywanie projektów uchwał, aby radni mieli 

możliwość dokładnego zapoznania się z tematem. 

 

Sołtys Sołectwa Cisie Paweł Gąsiorski zapytał czy sołtys może się zrzec wynagrodzenia za pobór 

podatków na rzecz Sołectwa Cisie, które prowadziłoby działalność gospodarczą. Chciałby, aby mieszkańcy 

decydowali, na co przeznaczyć pieniądze.  

 

Rodzice uczniów Szkoły Podstawowej Nr 1 prosili o pomoc i przydział nauczyciela wspomagającego, 

ponieważ do szkoły uczęszcza chłopiec chory. Nauczycielka musi poświęcać czas tylko jednemu uczniowi.  

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że rozpozna sprawę i w miarę możliwości 

udzieli pomocy.  

 

Małgorzata Olszewska poinformowała, ze w dniu 8 grudnia 2014 roku złożyła pismo do Rady Miejskiej 

w Blachowni, które 17 grudnia trafiło do radcy prawnego i do tej pory nie otrzymała odpowiedzi, a w ciągu 

jednego miesiąca zgodnie z kpa powinna otrzymać odpowiedz. Brak odpowiedzi w czasie oznacza 

pozytywne rozpatrzenie wniosku zgodnie z ustawą  o swobodzie działalności gospodarczej.  

 

Ad pkt. 25  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady zamknęła IV sesję Rady Miejskiej 

w Blachowni. 

 

Protokołowała           

          Przewodnicząca  
Iwona Gawlik        Rady Miejskiej  

 

          Edyta Mandryk 


